First Corinthians- The Church and the Christian Community 

格林多前書 –教會和基督徒團體
Session 10 - 16 • Paul's Closing Words
第十課–保祿的結論
Collection for the Saints in Jerusalem (1 Corinthians 16:1-4)
捐助耶路撒冷的聖徒 

1. Read 1Corinthians16:1-4. How does Paul return here at the end to the theme of the Church as the Body of Christ?
閱讀格前十六章一至四節。保祿到最後如何回到教會是基督的身體的主題上呢？
2. In his second letter, Paul will again refer to this collection for the saints in Jerusalem.
在保祿第二封信中提及對耶路撒冷聖徒的捐助。
a. Read 2 Corinthians 9:1-7. With what kind of heart are the Corinthians to offer their gift?
參閱格後九章一至七節。格林多團體以什麼的心來奉獻他們的禮品？

b. Now read 2 Corinthians 9:8-10. What will be the fruit of the Corinthians' generous offering?
閱讀格後九章八至十節。格林多團體的慷慨供應將會結出什麼的果實？
3. a. Read 1 Corinthians 16:2 and Acts 20:7. Of what day is Paul speaking, and what gathering does he presume is happening on this day? (See Catechism No. 2177.)

參閱格前十六章二節及宗徒大事錄二十章七節。保祿在那一天講道，及定立了當天為什麼的聚會？(參閱教理2177)
b. Read Catechism No. 2174. Why do Christians gather on the "first day" of the week, rather than following the Jewish tradition of worship on the seventh day, the Sabbath, which is Saturday?
參閱教理2174. 為什麼基督徒的聚會要在每周的第一天，而不遵循猶太人的崇拜傳統在第七天，即星期六的安息日？
c. Why does God set aside a day for us to "rest"? (See Catechism No. 337 and 346.)
天主為什麼設定一天給我們「安息」呢？(參閱教理337 及346)

d. How do you spend your Sundays? What is the focus of your time on Sunday?
你如何度過你的星期天？你在週日的焦點是什麼？
Ending Directions and Exhortations (1Corinthians16:5-24)

指示的結尾及勸告
4. Read 16:5-12. Where is Paul now? What route will he take when he returns to Corinth?
閱讀十六章五至十二節。保祿在那裏？他會採用什麼路線返回格林多？

5. Read 1 Corinthians 16:13. Paul warns the Corinthians to "be watchful," "stand firm," "be courageous," and "be strong." These are strong admonitions. What exactly is Paul warning the Corinthians of, given all that he had discussed in his letter?
參閱格前十六章十三節。保祿警告格林多團體要「儆醒」、「屹立」、「有丈夫氣概」及「剛強」，這都是強烈的訓詞。究竟保祿在信中曾經對格林多團體作出什麼警告？
6. In 16:14, Paul calls the Corinthians to "Let all that you do be done in love." How does this single admonition bring together all the issues that Paul has been addressing in his letter?
保祿在十六章十四節中，要求格林多團體「一切事都以愛而行」。這個忠告怎樣涵概了他一直在信中提及的所有問題？
7. Read 1 Corinthians 16:23-24. How do Paul's final words show his heart for the Corinthian Christians?
閱讀格前十六章二十三至二十四節。保祿最後的說話如何表現出保祿對格林多基督徒團體的心意？
A Final look at Paul's letter
最後一看保祿的信
8. In numerous ways, the Corinthians had let the familiar culture around them direct and determine their actions. Paul challenges them instead to let the Gospel and its call to charity direct their actions. How can we apply this lesson to our own time and to the culture we live in today?
在許多方面，格林多團體被他們周圍熟悉的文化主導及影響了他們的行為。保祿挑戰他們，應以福音及其帶出的仁愛來引導他們的行為。我們如何把這個教導應用到今日的生活中？
9. a. While Paul was concerned about each of the individual Christians in Corinth, he was equally concerned about the community as a whole. Review Paul's letter. Which of the issues Paul addressed exhibit his concern for the community and its unity and holiness?
雖然保祿關心每一個在格林多的基督徒，他同樣關注整個團體。回顧保祿的書信。其中那一個保祿針對的問題，表現出他關心團體的合一和聖潔呢？
b. How can you apply Paul's consistent concern for the up-building of the community to your own parish community?
你如何將保祿經常關注的「團體建立」應用在自己的堂區團體呢？
10. At the center of Paul's letter is his exhortation that "knowledge puffs up, but love builds up" (8:1). How is the exhortation to love the central theme of Paul's letter?
在保祿的書信中，他告誡「知識只會使人傲慢自大，愛德才能立人。」(八章一節)。保祿如何告誡愛才是他書信的主題核心？
